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Ve čtvrtek 3. a v pátek 4. září se v Ostravě uskutečnilo 2. jednání Komise pro regionální rozvoj a
evropské záležitosti Rady Asociace krajů ČR, jehož hlavním tématem bylo hodnocení průběhu
výzev a čerpání financí v rámci vybraných operačních programů Evropské unie.

 

V souvislosti s ekonomickou krizí se diskutovalo o možnostech zjednodušení a urychlení toku
peněz k realizátorům projektů v rámci Regionálních operačních programů. Komise v této
souvislosti doporučila všem řídícím orgánům ROP podniknout takové kroky, které by vedly ke
zjednodušení a zrychlení systému financování projektů v rámci těchto operačních programů.

 

Komise projednala také problematiku řízení Operačního programu Životní prostředí. Předseda
Komise RNDr. Vít Příkaský konstatoval: „Pohled krajů na řízení Operačního programu Životní
prostředí není pozitivní a Komise doporučila Radě AK ČR vyzvat ministra pro životní prostředí
k okamžité nápravě neefektivního systému administrace projektů včetně nastavení systému
financování projektů podle standardních postupů v rámci operačních programů České republiky.“

 

Dále byla projednávána výzva Ministerstva vnitra ČR v rámci osy 4 Veřejná správa a veřejné
služby, která umožňuje krajům podat a následně realizovat projekty v oblasti smart
administration. Výzva byla vyhlášena na výrazně nižší alokaci, než kraje požadovaly, což
v důsledku nutí kraje omezit některé aktivity, s nimiž v rámci svých projektů počítaly.

 

Na základě informací Ministerstva pro místní rozvoj ČR, že pro vymezení regionů soudržnosti
bude pravděpodobně zachováno kritérium HDP, Komise uložila Výkonné koordinační skupině
Rady AK ČR pro záležitosti evropských fondů ve spolupráci se všemi kraji sledovat vývoj



kohezní politiky po roce 2014 a úzce spolupracovat s MMR při nastavování parametrů za ČR.
Pokud by totiž bylo zachováno kritérium HDP, pro kraje by to znamenalo, že některé regiony by
s největší pravděpodobností vypadly z cíle konvergence, do něhož bude alokováno nejvíce
peněz.

 

Dalším problémem, se kterým se kraje v současné době potýkají a který Komise na svém 2.
zasedání rovněž řešila, je administrace globálních grantů Operačního programu Vzdělávání pro
konkurenceschopnost. „Kraje – jako administrátory globálních grantů, žadatele a příjemce
podpory - stále více zatěžuje nejen zvyšující se administrativa, ale spousty dalších problémů
spojených s administrací GG OP VK, jako například neustále se měnící podmínky a postupy, které celý
systém znepřehledňují. Proto Komise doporučila ve spolupráci se zástupcem Komise pro školství a
sport Rady AK ČR a s Výkonnou koordinační skupinou Rady AK ČR pro záležitosti evropských fondů
připravit jednání a projednat navržené úpravy a změny se zástupci Řídícího orgánu OP VK a
Ministerstva financí ČR,“ uvedl Příkaský.


